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Z Á P I S 

 

z jednání Výkonného výboru ČBA 

ze dne 10. října 2019 od 17 hod., Patium, Praha - Zbraslav 

 

 

VV, přítomni: 
 

Karel Vopička, Jiří Beran st., Adam Vondráček, Tomáš Hlúch, Jiří Marval, Jitka Nosková, Jan 

Spáčil 

Omluveni:  Vojtěch Sádlík, Jiří Beran ml. (plná moc), Eva Burianová, Vojtěch Rosenberger, Jan 

Čepelák 

Program: 

 

1. Zahájení jednání 

2. Kontrola plnění úkolů 

3. Práce jednotlivých komisí  

4. Různé 

5. Ukončení 

 

Průběh jednání: 

 

1.  Zahájení jednání 

 

Jednání zahájil prezident VV ČBA Ing. Karel Vopička přivítáním všech přítomných.  

 

 

 

2.  Kontrola plnění úkolů 

 

Uložené úkoly číslo 3, 12, 15, 17, 18, 19 a 20 ze zápisu červencového jednání VV splněny. 

Ostatní úkoly trvají a jsou uvedeny opět i v tomto zápisu. 
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3.  Práce jednotlivých komisí 

 

Projednávaná 
problematika 

Zpráva z Trenérské komise 

Závěr První kurz 2. třídy odložen kvůli kolizi termínu s konferencí iCoach. 
Trvá tak úkol předsedovi Trenérské komise zajistit ho tak (první 
termín je určen pouze budoucím školitelům odborné části za 
bowling), aby druhý termín otevřený všem trenérům proběhl 
v plánovaném termínu - tedy nejpozději na jaře 2020. Trenérům se 
závazkem práce s mládeží bude uhrazen poplatek ve výši 4.500 Kč 
spojený s účastí. 
 
Kurz ETBF Level 1 byl uskutečněn 16-18. srpna v Pardubicích za účasti 
14 zájemců o Level 1.  
 
Kurz ETBF Level 2 bude uspořádán ve spolupráci s Costasem 
Mitsingasem 7-10. 11. 2019 v Hustopečích. 
 
Zářijové ETBF konference iCoach 2019 v Kuortane se účastnili Tomáš 
Hlúch a Jiří Beran ml. ETBF tuto konferenci cení velmi vysoko a počet 
i kvalita účastníků o tom vypovídá. Na konferenci zaznělo mnoho 
nových poznatků o tréninkovém prostředí a postupech jakož i vývoji 
sportovního bowlingu jako celku.  
 
VV uložil oběma participantům uspořádat během podzimu 2019 
v Praze bezplatný workshop, na kterém by seznámili ostatní české 
trenéry s novými informacemi, postupy a metodami, které byly 
prezentovány na této mezinárodní konferenci.  Pozvánku zveřejnit 
do 31. 10. 2019. (hlasování PRO:9, PROTI:0, ZDRŽELI SE:0) 
 
Na závěr této části uložil VV předsedovi Trenérské komise vypracovat 
plán činnosti komise pro rok 2020.  
 

Úkol č. 1/2019 Uspořádat kurz 2. trenérské třídy 

 Odpovídá: Tomáš Hlúch 

 Termín: 31. 10. 2019 – druhá vlna do 30. 6. 2019 

Úkol č. 21/2019 Uspořádat workshop s poznatky z iCoach 2019 

 Odpovídá: Tomáš Hlúch a Jiří Beran ml. 

 Termín: 30. 10. 2019 

Úkol č. 22/2019 Vypracovat plán činnosti Trenérské komise 

 Odpovídá: Tomáš Hlúch 

 Termín: 4. 11. 2019 
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Projednávaná 
problematika 

Zpráva z Komise pro mládež 

Závěr Za Komisi pro mládež přednesl na základě poznámek omluveného 
předsedy komise Karel Vopička. 
 
JBL se letos rozrostla na pět skupin a vzrůstající zájem týmů je 
potěšující, podpora této soutěže bude pokračovat s  důrazem na 
další rozšiřování tak, aby časem by mohlo případně dojít i k rozdělení 
týmů dle výkonnosti do pyramidové struktury Juniorské Extraligy a 
nižších regionálních Juniorských 1. lig při zachování omezené 
nutnosti cestování týmů. 
 
Dále informoval o potřebě změny financování TCM pro rok 2020 
v návaznosti na nové podmínky MŠMT. Způsob rozdělování 
finančních prostředků i účel zůstane zachován, jako v předchozích 
letech, ale TCM budou muset vykazovat uskutečněné výdaje přímo. 
Na druhou stranu TCM budou moci sama určit v rámci svého 
přiděleného rozpočtu, kam obdržené peníze budou směřovat – 
přesně podle svých konkrétních potřeb, které se mohou mezi 
jednotlivými TCM zásadně lišit.  TCM budou detailně informovány, 
jak s dotacemi mohou nakládat, aby vše přesně splňovalo metodiku 
MŠMT. (hlasování PRO:9, PROTI:0, ZDRŽELI SE:0) 
 
Školní bowlingová liga startuje v říjnu, některé nové skupiny se 
přidají na začátku roku 2019. Předseda STK předložil propozice pro 
nový ročník, které s tím počítají a nově obsahují pravidlo o omezené 
účasti hráčů juniorské extraligy v ŠBL. ŠBL je koncipována jako školní 
soutěž a účast týmů z juniorské bowlingové ligy je kontraproduktivní. 
Jako dárek obdrží i letos hráči ŠBL gumové náramky s motivem OH 
(Los Angeles 2028) a výtisk Průvodce bowlingovou sezónou.  
(hlasování PRO:9, PROTI:0, ZDRŽELI SE:0) 
 
Na návrh Komise mládeže VV schválil nákup výukové tréninkové 
pomůcky Kegel Arrow pro každé existující TCM plus pro nově 
vznikající (12+2).  
(hlasování PRO:9, PROTI:0, ZDRŽELI SE:0) 
 
Termíny pro vytvoření konečné metodiky a koncepce kroužků VV 
posunul do konce roku 2019 – je nutné je konzultovat v rámci 
jednotlivých škol s učiteli během podzimní části ŠBL tak, aby byly co 
nejefektivnější pro zapojení dětí do sportovního bowlingu. 
 
Dále bylo diskutováno pokračování spolupráce s Costasem 
Mitingasem v rámci dalšího vzdělávání trenérů TCM, které končí 
v listopadu 2019. VV uložil předsedovi Komise mládeže navrhnout 
kromě pokračování dosavadní spolupráce i další způsoby doškolování 
trenérů, výměny zkušeností atd. 
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Úkol č. 6/2019 Vytvořit metodiku pro učitele a zájemce o vedení bowlingových 
kroužků (jedná se o metodiku tréninku  a hry). 

 Odpovídá: Jiří Beran ml. 

 Termín: 31. 12. 2019 

Úkol č. 16/2019 Vytvořit vlastní koncepci existence a podpory bowlingových kroužků 
jako mezistupňů mezi ŠBL a Extraligou JBL/TCM 

 Odpovídá: Jiří Beran ml. 

 Termín: do 31. 12. 2019 

Úkol č. 23/2019 Návrh programu průběžného vzdělávání trenérů TCM. 

 Odpovídá: Jiří Beran ml. 

 Termín: do 4. 11. 2019 

  

Projednávaná 
problematika 

Zpráva z Komise pro reprezentaci 

Závěr Na základě vypsaného výběrové řízení na pozici hlavní trenér ženské 
reprezentace došla jediná přihláška. Po diskuzi byla nabídka 
akceptována a jako hlavní trenér národní ženské reprezentace byl 
odhlasován Jiří Uhlíř (hlasování PRO:8, PROTI:0, ZDRŽELI SE:1) 
 
VV dále odhlasoval po diskuzi širší nominaci národní mužské 
reprezentace ve složení: Jaroslav Lorenc, Ondřej Mlynář, Denis Kinc, 

Lukáš Jelínek, Jan Tříska, Jan Koráb, Martin Görg, Václav Rác, Jiří Hindrák, 
Tomáš Bílek , Michal Janovský, Jan Macek, Marek Talpa , Tomáš Plechata, 

Roman Erben, Lukáš Homola, Martin Široký, Jaroslav Uher  
(hlasování PRO:9, PROTI:0, ZDRŽELI SE:0) 
Širší kádr může být po schválení VV dále rozšiřován/zužován i během 
sezóny v souladu s Koncepcí reprezentace. 
  
VV dále diskutoval obecná nominační kritéria pro seniorské soutěže 
(50+ resp. nově 65+). Shodl, že nominace určeným koučem jako u 
ostatních reprezentací není možná/vhodná a zůstane tak na 
nominacích založených na výkonech v turnajové sérii Prestige. Na 
šampionáty (ME) konané na začátku kalendářního roku bude sloužit 
nominační žebříček založený na průměru z turnajů Prestige 
v předchozím kalendářním roce. Pro ME 2022 tedy do žebříčku půjde 
6 nebo 7 nejlepších průměrů z turnajů Prestige, uskutečněných 
v kalendářním roce 2021. 
Na šampionáty konané ve druhé polovině roku (MS) bude sloužit 
vždy „předchozí“ ročník Prestige, jako doposud, pro MS 2021 tedy do 
žebříčku půjde 6 nebo 7 nejlepších průměrů z turnajů Prestige, ročník 
2020/2021. Detailní nominační podmínky budou zveřejňovány jako 
vždy s dostatečným předstihem.  
(hlasování PRO:9, PROTI:0, ZDRŽELI SE:0) 
 
Hlavní trenér Adam Vondráček předložil návrh rozpočtu na 
nadcházející seźonu a požadavek účasti vybraných hráčů na turnaji 
EBT Ballmaster 
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Rozpočet nebyl akceptován, bude znovu předložen a diskutován až 
v návaznosti na určenou výši dotací programu Reprezentace 2020 
společně s rozpočtem ženské reprezentace, který bude mít za úkol 
připravit její nový hlavní trenér. 
 
Obecná účast naší repre na turnaji Ballmaster v roce 2020 byla 
schválena, konkrétní složení a rozpočet akce musí být ale předložen a 
schválen VV (viz. výše). Adam Vondráček bude informovat 
reprezentanty, že případné finanční výhry na tomto turnaji, resp. 
všech turnajích, kde by na výjezdu participovala finančně asociace, 
musí být vráceny do rozpočtu asociace.  
(hlasování PRO:9, PROTI:0, ZDRŽELI SE:0) 
 

Úkol č. 23/2019 Připravit rozpočty „dospělých“ reprezentací pro sezónu 2019/2020 

 Odpovídá: Adam Vondráček a Jiří Uhlíř 

 Termín: do 4. 11. 2019 

 

Projednávaná 
problematika 

Zpráva a návrhy STK 

Závěr Za Sportovně–technickou komisi přednesl zprávu Jiří Beran. 
 
Návrh Karla Vopičky na změnu formátu play-off části MČR 
pětičlenných družstev, hrálo by se Baker formátem (základní skupiny 
standardně). Změna přijata a bude zapracována do propozic. 
(hlasování PRO:8, PROTI:0, ZDRŽELI SE:1) 
 
VV schválil návrh Karla Vopičky na automatický start obhájců titulu 
na MČR jednotlivců (po vzoru ECC). Změna přijata a bude 
zapracována do propozic. 
(hlasování PRO:9, PROTI:0, ZDRŽELI SE:0) 
 
Diskutován klesající zájem týmů o SBL – návrhy na změny formátů 
soutěže a její posun do sportovního bowlingu.  (hlasování 8 pro) 
Karel Vopička pověřen dohodnout dle výše uvedeného formát 
nového ročníku se spolupořádajícím spolkem Seniorbowling CZ. 
 
Karel Vopička předložil návrh Milana Souška na úpravu věkových 
hranic pro jednotlivé kategorie na MČR seniorů. Dle analýzy 
věkového složení členské základny a jejího předpokládaného vývoje, 
vzoru ESBC a důkladném rozboru situace byl návrh odmítnut a 
odhlasováno ponechání původních věkových kategorií (50-57, 58-64 
a 65+).  
(hlasování PRO:0, PROTI:9, ZDRŽELI SE:0) 
 

Úkol č. 24/2019 Zapracovat schválené změny do příslušných propozic 

 Odpovídá: Jiří Beran st. 

 Termín: 30. 10. 2019 
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Úkol č. 25/2019 Svolat schůzku OV SBL a diskutovat změny v novém ročníku se 
zástupci Seniorbowling CZ 

 Odpovídá: Karel Vopička 

 Termín: 30. 11. 2019 

 

 

4. Různé 

 

Projednávaná 
problematika 

Investiční dotace MŠMT 

Závěr Na základě podané žádosti na koupi tréninkových modulů SPECTO a 
vlastní mazačky pro asociaci z dotačního programu pro podporu 
materiálního vybavení reprezentace a talentované mládeže MŠMT 
VV odsouhlasil koupi a finanční spoluúčast na nákup 3 modulů 
SPECTO, mazačky Kegel Flex a Torch X.  Na základě údajů v žádosti se 
počítá s umístěním prvního modulu Specto v Pardubicích (v žádosti 
hodnocena spádovost/největší využití). Další Specto moduly budou 
poté umístěny v Olomouci a na Zličíně, mazačka bude převážena dle 
potřeby asociace, stejně jako Torch X. Tomáš Hlúch vyškolí lokální 
obsluhu mazačky na každé herně, kde by se případně využívala – 
nasazení a převoz mazačky bude zařizovat STK.  
 
Využití veškerého materiálního vybavení je limitována pouze pro 
sportovní bowling a akce asociace.  
(hlasování PRO:7, PROTI:0, ZDRŽELI SE:2) 
 
Poznámka: Nový Torch X, bude umístěn v Olomouci, bude k dispozici 
i ostatním TCM. (Poznámka, v současné době vlastní asociace již 
jeden starší Torch, je umístěn v Pardubicích a TCM i trenéři repre si 
jej mohou po dohodě zapůjčit). 
 

 

Projednávaná 
problematika 

Technická způsobilost center, nivelace a certifikacei 

Závěr Tomáš Hlúch provedl na náklady asociace kontrolu, seřízení a 
přeprogramování mazačky v Ústí nad Orlicí před extraligovým kolem 
tam hraným, včetně nahrání nových mazacích modelů. 
 
Finanční půjčka na provedení nivelace a certifikace centra ETBF je 
nabídnuta všem centrům, kde se hrají mistrovské soutěže asociace a 
to za stejných podmínek, jako byla poskytnuta Pardubicím. (Podle 
předpokladu Pardubice půjčku splatí nejpozději do konce roku 2019).  
 
Dále byla diskutována možnost vytvoření interní směrnice pro 
kontrolu způsobilosti bowlingových center pro akce asociace (ligové 
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soutěže). VV konstatoval, že takovou směrnici v podmínkách 
asociace není možné odpovědně vytvořit, ale je potřeba pomoci 
všem centrům, kde je zájem o soutěže asociace tak, aby byly 
vytvořeny vhodné podmínky pro hráče potažmo sportovní bowling 
jako takový. Například nabídnout kontrolu mazačky, kontrolu strojů, 
navrhout/doporučit další postup atd. tak, aby počet center, kde se 
dají hrát soutěže asociace, byl co největší.  
 
Pro centra, kde se hrají MČR, VV výhledově doporučil používat 
přednostně centra s certifikací ETBF. 
(hlasování PRO:9, PROTI:0, ZDRŽELI SE:0) 

 

Projednávaná 
problematika 

Rozpočet a dotace 2020 

Závěr Dotační žádosti se podávají do 8. 11. 2019, teprve po přidělení 
konečné částky ve všech dotačních titulech bude vypracován návrh 
rozpočtu asociace pro rok 2020, který bude předložen VV ke 
schválení.  
(hlasování PRO:9, PROTI:0, ZDRŽELI SE:0)  

Úkol č. 26/2019 Vypracovat návrh rozpočtu asociace pro rok 2020 

 Odpovídá: Karel Vopička 

 Termín: po obdržení rozhodnutí MŠMT 

 

Projednávaná 
problematika 

Scratch 300 

Závěr Návrh Tomáše Hlúcha na úpravu soutěžního řádu tak, aby maximální 
nához včetně handicapu byl 300. Handicap se tedy při takovém 
náhozu, který by v součtu přesáhl hranici 300 bodů, sníží tak, aby 
celkový součet nához + handicap byl maximálně 300 bodů: 
„V případě, že bude mít hráč/hráčka nárok na handicap, který se 
připočítává ke každému dosaženému náhozu, bude tento handicap 
pro příslušnou hru snížen na takovou hodnotu, aby celkový součet 
náhozu této hry a handicapu byl maximálně 300 bodů.“ 
Schváleno a bude zapracováno do SŘ.  
(hlasování PRO:9, PROTI:0, ZDRŽELI SE:0) 

Úkol č. 27/2019 Zapracovat výše uvedené pravidlo do Soutěžního řádu 

 Odpovídá: Jiří Beran 

 Termín: 30. 10. 2019 

 

5. Ukončení 

 

Řídící jednání poděkoval všem členům VV za účast. Další zasedání VV se uskuteční v prosinci 

2019 

 

Zapsal:  Ing. Karel Vopička 


